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Břidličná se pouští do boje s odpady 

V současné době se v České republice skládkuje 48 % 
odpadů. Skládkování ale musíme postupně 
omezovat, až téměř vypustit.     

Velký bič nám nachystala Evropská unie, která svými 
odpadovými směrnicemi stanovila jasné a přísné 
cíle: Do roku 2035 navýšit recyklaci komunálních 
odpadů na 65 % a snížit skládkování komunálních 
odpadů na 10 %.  

Druhý tlak způsobuje česká legislativa. 1. ledna 2021 
nabyl na účinnosti nový odpadový zákon, který 
městům i obcím nastavil přísné limity a radikálně 
navyšuje poplatek za ukládání směsného 
komunálního odpadu (SKO) a objemného odpadu na 
skládku. 

Za každou tunu směsného komunálního odpadu (SKO) a objemného odpadu na skládce, 
která je do limitu (190 kg/občan v roce 2022), zaplatíme 500 Kč. Pokud ale limit 
přesáhneme, za každou tunu nad rámec zaplatíme 900 Kč. V průběhu následujících let se 
tato částka může vyšplhat až na 1 850 Kč.  

 

Odpady v Břidličné 

Každý občan v našem městě minulý 
rok v průměru vyprodukoval 208 kg 
SKO a 44 kg objemného odpadu. 
Celkem tedy jeden občan vytvoří 252 
kg SKO a objemného odpadu! To je 
obrovské množství a poplatky za 
překročení zákonných limitů nás 
neminuly. Letos a v dalších letech 
bude ještě hůř. Limity se každým 

rokem snižují a poplatky zvyšují. Pokud se množství vyprodukovaného SKO a objemného 
odpadu nezmění, budeme platit stále více. Za pouhé dva roky limit klesne na 170 
kg/občan/rok a každá tuna navíc nás vyjde na 1 250 Kč. 
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Toto drastické zdražování se pak může promítnout 
i do poplatků za odpady u samotných občanů. 
Proto je v zájmu každého z nás uchopit do rukou tu 
jedinou zbraň, kterou máme – snížit objem SKO 
a objemného odpadu v našem městě. Toho 
docílíme i tím, že budeme vytvářet méně 
odpadu a začneme pořádně třídit. 

Míra třídění v našem městě dosahuje 27 %, podle 
nového zákona o odpadech ale musíme v roce 
2025 vytřídit 60 % odpadů. Je proto před námi ještě 
dlouhá cesta, na které se musí podílet každý z nás.  

Evidence SKO 

Víme, že změna nestojí jen na občanech, a tak jsme 
se rozhodli zavést novinky, které nám pomohou udržet odpadové hospodářství pod 
kontrolou.   

Jako první krok ke změnám proto v září spouštíme vše potřebné pro evidenci SKO. Nádoby 
se označí speciálními RFID čipy, které se budou načítat automatizovaným systémem na 
svozovém vozidle, při výsypu se do evidenčního systému načtou informace o domácnosti, 
druhu odpadu a jeho objemu. 

Tyto informace pak využijeme ke zlepšení našeho odpadového hospodářství, čímž 
můžeme ušetřit nemalé peníze a investovat je do jiných oblastí.   

Jak se zapojit do evidence? 

Označování nádob započne během měsíce září. Informace o samotném čipování nádob 
Vám budou dle možnosti podány co nejdříve.  

Děkujeme všem občanům za spolupráci a těšíme se na společné budování města 
s minimem odpadů. 
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